

檔 號: RND0199
保存年限: 3

國立臺北商業大學 函

地址：10051臺北市中正區濟南路1段321號

承辦人：孫蜀晴

電話：02-33222777#6218

電子信箱：sdsu09@ntub.edu.tw

受文者：國立暨南國際大學

發文日期：中華民國104年5月19日

發文字號：北商大國際處字第1043060015號

速別：普通件

密等及解密條件或保密期限：

附件：(3060015A00_ATTCH2.XLSX，共1個電子檔案)

主旨：本校預計於104年6月29日至7月24日開設越南語課程，有關報名細節請參閱說明二，請所屬踴躍報名參加，請查收。

說明：

- 一、本校聘請越南河南大學越語老師於104年6月29日至7月24日在本校台北校區開設越語初級課程，請轉知所屬踴躍報名參加。
- 二、本項課程由北商大免費提供（經費由教育部補助），上課時間係每週星期一到星期五早上9:10至12:00，本課程以英語教授越文，凡年滿十八歲、對學習越南文有興趣者均可報名。欲報名者請點閱 <http://goo.gl/forms/HDz8iwAzII> 完成報名程序。

正本：國立清華大學、國立彰化師範大學、國立中正大學、國立交通大學、國立中興大學、國立臺南護理專科學校、國立臺東專科學校、國立體育大學、國立陽明大學、國立雲林科技大學、國立高雄應用科技大學、國立臺灣科技大學、東吳大學、中原大學、中國文化大學、長庚大學、中華大學、義守大學、世新大學、銘傳大學、大同大學、臺北醫學大學、龍華科技大學、弘光科技大學、中國醫藥大學、高苑科技大學、遠東科技大學、嘉藥學校財團法人嘉南藥理大學、萬能學校財團法人萬能科技大學、亞太學校財團法人亞太創意技術學院、城市學校財團法人臺北城市科技大學、耕莘健康管理專科學校、育英醫護管理專科學校、高美醫護管理專科學校、聖母醫護管理專科學校、崇仁醫護管理專科學校、亞東技術學院、修平學校財團法人修平科技大學、環球學校財團法人環球





科技大學、致理技術學院、東方學校財團法人東方設計學院、僑光科技大學、吳鳳學校財團法人吳鳳科技大學、稻江科技暨管理學院、蘭陽技術學院、南榮學校財團法人南榮科技大學、崇右技術學院、華夏學校財團法人華夏科技大學、景文科技大學、法鼓學校財團法人法鼓文理學院、明道學校財團法人明道大學、台北海洋技術學院、東南科技大學、康寧大學、南開科技大學、明志科技大學、臺北市立大學、國立勤益科技大學、國立臺中教育大學、國立新竹教育大學、國立臺東大學、國立虎尾科技大學、國立臺灣藝術大學、國立臺北藝術大學、馬偕學校財團法人馬偕醫學院、國立臺灣大學、國立政治大學、國立成功大學、國立中山大學、國立臺灣師範大學、國立中央大學、國立高雄師範大學、國立東華大學、國立臺灣海洋大學、國立空中大學、國立高雄大學、國立高雄餐旅大學、東海大學、輔仁大學學校財團法人輔仁大學、淡江大學、逢甲大學、靜宜大學、元智大學、大葉大學、華梵大學、實踐大學、朝陽科技大學、南臺科技大學、高雄醫學大學、南華大學、真理大學、中山醫學大學、慈濟學校財團法人慈濟大學、輔英科技大學、樹德科技大學、明新科技大學、長榮大學、國立嘉義大學、國立臺中科技大學、國立臺北大學、國立高雄第一科技大學、國立臺北護理健康大學、國立暨南國際大學、國立屏東科技大學、國立臺北科技大學、中華學校財團法人中華科技大學、高鳳數位內容學院、廣亞學校財團法人育達科技大學、臺灣觀光學院、中華醫事科技大學、德明財經科技大學、醒吾學校財團法人醒吾科技大學、長庚學校財團法人長庚科技大學、興國管理學院、黎明技術學院、經國管理暨健康學院、美和學校財團法人美和科技大學、大同技術學院、正修科技大學、中國科技大學、大仁科技大學、嶺東科技大學、亞洲大學、開南大學、光宇學校財團法人元培醫事科技大學、佛光大學、台南家專學校財團法人台南應用科技大學、大華學校財團法人大華科技大學、崑山科技大學、玄奘大學、文藻學校財團法人文藻外語大學、大漢技術學院、健行學校財團法人健行科技大學、永達技術學院、建國科技大學、慈濟學校財團法人慈濟技術學院、仁德醫護管理專科學校、馬偕學校財團法人馬偕醫護管理專科學校、樹人醫護管理專科學校、慈惠醫護管理專科學校、康寧醫護暨管理專科學校、敏惠醫護管理專科學校、新生醫護管理專科學校、中臺科技大學、德霖技術學院、和春技術學院、桃園創新科技學校財團法人桃園創新技術學院、中州學校財團法人中州科技大學、國立屏東大學、國立臺灣戲曲學院、國立臺南藝術大學、國立臺北教育大學、國立澎湖科技大學、國立高雄海洋科技大學、國立聯合大學、國立宜蘭大學、國立臺北商業大學、高雄市立空中大學、國立臺南大學、聖約翰科技大學、台灣首府學校財團法人台灣首府大學、國立金門大學、基督教台灣浸會神學院、國立臺灣體育運動大學、臺北市政府、新北市政府、臺中市政府、臺南市政府、高雄市政府、桃園市政府、新竹縣政府、苗栗縣政府、南投縣政府、彰化縣政府、雲林縣政府、嘉義縣政府、屏東縣政府、宜蘭縣政府、花蓮縣政府、臺東縣政府、澎湖縣政府、金門縣政府、福建省連江縣政府、基隆市政府、新竹市政府、嘉義市政府

裝

訂



線



2/9

副本：秘書室、教務處、學生事務處、總務處、主計室、人事室、高商進校、進修推廣部、研究發展處、圖書館、體育室、資訊與網路中心、軍訓室、空中進修學院、專科進修學校、通識教育中心、國際事務處、財經學院、管理學院、創新經營學院

104/05/19
16:18:48

校長 張瑞雄

第二層執行

附件：

- 一、將來文上傳本校公文系統，公告週知。
- 二、文陳閱後存。

代為
執行

研發處綜合組組長 林玉溪
代

約用許孟瑜
助理員

教授兼研發處學術及推廣服務組組長 施君興

研發處綜合組組長 林玉溪
代

11/11/11

Topics in week	Time	Monday
Week 1:	9am - 12am	29/6: Lesson 1: An overview of Vietnamese language. Learning content: - An overview of Vietnamese language - How to introduce yourself. 1. Phonetics 2. Vocabulary - Occupation, nationality, cardinal number. 3. Grammar: The sentence patterns: - "Thank you" and "Sorry".
Week 2:	9am - 12am	6/7: Lesson 6: An introduction of Vietnamese language and culture. Topic: Vietnam Sightseeing Learning content: An overview of Vietnamese language and culture through beautiful spots. 1. Vocabulary: - Famous landscapes - Adjectives: far, near, etc. 2. Grammar: the sentence patterns: - How far is it from A to B? - Where?



Week 3:	<i>9am - 12am</i>	13/7: Lesson 10: An introduction of Vietnamese history (part 1). Learning content: An introduction of the history of Vietnam. 1. Vocabulary - Basic vocabulary related to the history of Vietnam. - Adjective: far, near, hot, cold, cool, high, low, good, bad, etc. 2. Grammar: the sentence patterns: - Do you know..? - How? - Comparative and superlative sentences.
Week 4:	<i>9am - 12am</i>	20/7: Lesson 12: An introduction of Vietnam economy (part 1) Learning content: - An introduction of Vietnam's economic structure, key economic zones and industrial parks, and prospects of economic development and cooperation. 1. Vocabulary - Vocabulary related to economic themes. 2. Grammar: the sentence patterns: - How ? - Why ?

Ghi chú : 1. Time for class: 3 hour from 8:00 am to 11:00 am (include short break for
2. No class on Saturday and Sunday

MSESE COURSE FOR 4 WEEK IN TAIPEI

Date: 29th, Jun to 24th, July, 2015

Tuesday	Wednesday
30/6: Lesson 2: Self-introduction in practise Learning content: - Greeting and self-introduction (practise) - Cultural and Culinary Exchange: Enjoy Vietnamese coffee, lotus tea and dried fruits with Vietnamese teacher	1/7: Lesson 3: An introduction of Vietnamese Culture (part 1). Learning content: An overview of Vietnamese customs, costume, food and housing, etc. 1. Vocabulary - Vocabulary on relevant topics. 2. Grammar: the sentence patterns: - Yes/ Not yet questions. - Yes/ No questions.
7/7: Lesson 7: An introduction of Vietnamese language and culture. Topic: Eating and drinking Learning content: An overview of Vietnamese language and culture through traditional dishes. 1. Vocabulary: - Famous traditional dishes of Vietnam. - Adjectives: expensive, cheap, delicious, etc. 2. Grammar: the sentence patterns: - Make food/drink order and payment.	8/7: Lesson 8: How to communicate in Vietnamese language? Topic: Job Learning content: An introduction of how to communicate in Vietnamese language through topic: job 1. Vocabulary - Vocabulary related to the traditional arts of Vietnam. - Adjective: interesting, boring, crowded, joyful, etc. 2. Grammar: the sentence patterns: - Would you like? - If.



14/7:

Lesson 11: An introduction of Vietnamese history (part 2)

Learning content: An introduction of the history of Vietnam.

1. Vocabulary

- Basic vocabulary related to the history of Vietnam.
- Adjective: far, near, hot, cold, cool, high, low, good, bad, etc.

2. Grammar: the sentence patterns:

- Do you know..?
- How?
- Comparative and superlative sentences.

15/7:

Lesson 12: An introduction of Vietnam fashion (part 1)

Learning content:

- An introduction of Vietnam's traditional dress, modern clothes.

1. Vocabulary

- Vocabulary related to fashion
- Adjective: expensive, cheap, good, bad, etc.
- Colours.

2. Grammar: the sentence patterns:

- How much?
- Let me have a look..
- Have...ever..?

21/7:

Lesson 13: An introduction of Vietnam economy (part 2)

Learning content:

- An introduction of Vietnam's economic structure, key economic zones and industrial parks, and prospects of economic development and cooperation.

1. Vocabulary

- Vocabulary related to economic themes.

2. Grammar: the sentence patterns:

- How ?
- Why ?

22/7:

Lesson 14: The normal life in Vietnam (part 1)

Learning content:

- An introduction of the daily life in Vietnam

1. Vocabulary

- Vocabulary related to the normal life

2. Grammar: the sentence pattern

- How far?
- Because
- By which?
- Adverbs: so, too, etc.

10 minutes after each hour)

Thursday	Friday
2/7: Lesson 4: An introduction of Vietnamese Culture (part 2) Learning content: An overview of Vietnamese customs, costume, food and housing, etc. 1. Vocabulary - Vocabulary on relevant topics. - 2. Grammar: the sentence patterns: - Yes/ Not yet questions. - Yes/ No questions.	3/7: Lesson 5: Review lesson 1, 2, 3 with funny test
9/7: Lesson 9: How to communicate in Vietnamese language? Topic: Family Learning content: An introduction of how to communicate in Vietnamese language through topic: Family. 1. Vocabulary - Vocabulary related to the traditional arts of Vietnam. - Adjective: interesting, boring, crowded, joyful, etc. 2. Grammar: the sentence patterns: - Would you like? - If.	10/7: Lesson 10: Review lesson 6,7,8,9 with funny test

16/7: Lesson 13: An introduction of Vietnam fashion (part 2) Learning content: - An introduction of Vietnam's traditional dress, modern clothes. 1. Vocabulary - Vocabulary related to fashion - Adjective: expensive, cheap, good, bad, etc. - Colours. 2. Grammar: the sentence patterns: - How much? - Let me have a look.. - Have...ever..?	17/7: <i>Lesson 14: Review lesson 10,11,12,13 with funny test</i>
23/7: Lesson 15: The normal life in Vietnam (part 2) Learning content: - An introduction of the daily life in Vietnam 1. Vocabulary - Vocabulary related to the normal life 2. Grammar: the sentence pattern - How far? - Because - By which? - Adverbs: so, too, etc.	24/7: <i>Lesson 16: Review lesson 12,13,14,15 with final test</i> <i>- Cultural and Culinary Exchange: Cook Vietnamese traditional dishes with Vietnamese teacher (springroll, fresh springroll, noodle - Closing ceremony</i>